

國立雲林科技大學優秀外籍學生獎學金實施要點

106 年 5 月 2 日 105 學年度第 8 次行政會議通過
107 年 10 月 23 日 107 學年度第 2 次行政會議修正通過
108 年 4 月 23 日 107 學年度第 8 次行政會議修正通過
110 年 11 月 16 日 110 學年度第 3 次行政會議修正通過
111 年 5 月 17 日 110 學年度第 9 次行政會議修正通過
113 年 9 月 10 日 113 學年度第 1 次行政會議修正通過

一、為吸引優秀外籍學生至國立雲林科技大學(以下簡稱「本校」)就讀，並獎勵外籍學生在學期間學行優良者，特訂定「國立雲林科技大學優秀外籍學生獎學金實施要點」(以下簡稱「本要點」)。

二、申請條件：

(一) 新生：依據「外國學生來臺就學辦法」申請入學或本校招生入學，具高中、大學學士或碩士學歷之外籍學生(含雙聯學制學生)，於申請就讀本校大學部或研究所時，得同時申請本獎學金，期間一年。申請時應繳交入學申請之必要文件，包括申請書、切結書、最高學歷成績單、推薦信、健康檢查及語言能力測驗成績等證明文件。

(二) 在校生：具本校學籍之外籍學生，操行成績達 80 分以上且無任一科目低於 75 分者，另依公告期間檢附以下文件申請：

1. 2023 年春季班前入學者：申請書、學業成績、研究成果、指導教授推薦信及'學期修習校內開設華語課程之修課證明(每學期至少 2 學分)，送國際事務處申請次年獎學金。

2. 2023 年春季班(含)後入學者：申請書、學業成績、研究成果、指導教授推薦信及等同華語文能力測驗 A1(含)以上之證明，或當學期修習校內開設華語課程並成績達 70 分以上之證明(每學期至少 2 學分或一年達 60 小時以上，且不得重複修同等級課程)，送國際事務處申請次年獎學金。

3. 2024 年春季班起入學者：申請書、學業成績、研究成果、指導教授推薦信、華文能力測驗證明(一年級升二年級者需具華語文能力測驗 A1 基礎級證書，二年級升三年級者需具華語文能力測驗 A2 進階級證書)。

(三) 下列外籍學生不得提出申請：

1. 依我國教育部與他國政府簽定之專案至本校就讀者。該專案明訂須搭配本校學雜費減免，或該專案第四年以上須由本校負擔者，不在此限。
2. 已受領我國政府機關或本校其他獎學金者。
3. 在我國具有跨校雙重學籍者。
4. 在我國全職工作獲薪資報酬者。因執行本校工作所得之助學金，不在此限。
5. 在本校就學期間曾受領本校任一獎學金，且已達受領年限；但申請下一階段學位之應屆畢業生，不在此限。
6. 曾在臺就讀擬申請之同一級學位課程。

三、核給種類及金額：依當年度經費預算，新生 GPA 與畢業學校排名；在校生前一學年學業與操行平均或名次百分比、在校生指導教授核給項目、在校發表論文篇數、是否為續讀碩博士班等因素通盤考量，核予每名學生獎學金種類及金額。

(一) 全額獎學金：碩士生至多每月新臺幣 1 萬元、博士生至多每月新臺幣 1 萬 5 千元，並得免繳全額學雜費及學分費。

(二) 部分獎學金：碩士生至多每月新臺幣 6 千元、博士生至多每月新臺幣 8 千元，並得免繳全額學雜費及學分費。

(三) 免繳學雜費及學分費，分為免繳全額、免繳二分之一數額、免繳四分之一數額。

(四) 雜費不包括代收代辦費、保險、住宿及網路使用等相關費用，受補助生需自行負擔。

四、各類獎學金每次受領期間為一年，每名學生在本校其就讀之學制期間受領年限如左：

(一) 大學部：以 4 年為限；雙聯學制以 2 年為限。

(二) 碩士生：以 2 年為限；雙聯學制以 1 年為限。

(三) 博士生：以 3 年為限；雙聯學制以 2 年為限。

(四) 學士或碩士生逕修讀博士：以 4 年為限。

五、經費來源：為校務基金及院系(所)或教師自籌款；受領全額獎學金或部分獎學金研究生之所屬院系(所)或指導教授，其自籌款應負擔獎學金數額至少百分之五十。

六、獎學金各類名額視當年度經費預算定之。

七、審核方式：

(一) 新生：檢附第二點規定文件，經申請就讀系所審查、教務處查驗後，由國際事務處召開國際事務審議小組會議複審。

(二) 在校生：檢附第二點規定文件，經所屬系所、學院審查並推薦，由國際事務處召開國際事務審議小組會議複審。

八、停發及復領：

(一) 受獎人因下列事由，本校得立即取消受獎資格並停發獎學金：

1. 未獲系所、學院之推薦或未通過國際事務處之審核。

2. 休、退學。

3. 未辦理休、退學，但已放棄繼續就學。

4. 入學當年度未完成註冊或在校生逾期未註冊。

5. 在學期間不在臺超過一個月，但獲本校薦送至國外姐妹校交換者不在此限。

6. 修業情形不佳，若有一科成績未達 71 分，得報請國際事務審議小組會議審議是否停發。

7. 觸犯我國法律。

8. 受本校小過一次以上之處分。

(二) 前揭停發事由消滅後，受獎人得於受獎期間內經簽奉長官核可後復領，原受獎期間不得展延。

九、受獎人應切結，其申領條件經查有偽造或不實之情事，本校得取消其受獎資格，並依本校學生獎懲辦法議處，追繳其受領款項。

十、本要點經行政會議通過，簽奉校長核可後實施，修正時亦同。

Guidelines of National Yunlin University of Science and Technology Scholarship for International Students

Approved on May 2, 2017 by the Administrative Assembly.

Amendments were approved on October 23, 2018 by the Administrative Assembly.

Amendments were approved on April 23, 2019 by the Administrative Assembly.

Amendments were approved on November 16, 2021 by the Administrative Assembly.

Amendments were approved on May 17, 2022 by the Administrative Assembly.

Amendments were approved on September 10, 2024 by the Administrative Assembly.

- I. National Yunlin University of Science and Technology (hereafter referred to as YunTech) has formulated this set of Guidelines for the express purpose of drawing outstanding international degree-seeking students to YunTech and rewarding international degree-seeking students who behave well during semesters.
- II. Application requirements:
 1. Incoming international students: Degree-seeking applicants (including dual degrees system), who apply to YunTech according to *Regulations Regarding International Students Undertaking Studies in Taiwan*, with high school, bachelor or master degrees may apply for the scholarship through admission application. The duration is one year. The required forms are including application form, deposition, transcripts of the current highest academic degree, recommendation letters, health certificate and certificate of language proficiency.
 2. Registered students: international students who have at least 80 conduct scores and are enrolled in YunTech University can be entitled to apply by submitting the following documents according to the announcement period.
 - i. For students registered before the spring semester of 2023: Documents submitted to the International Affairs Office for the next year's scholarship include: Application form, academic records, research results, recommendation letter from the advisor, and proof of taking Chinese language courses (at least 2 credits per semester) of the previous year.
 - ii. For students registered after the spring semester of 2023 (inclusive): Documents submitted to the International Affairs Office for the next year's scholarship include: Application form, academic records, research results, recommendation letter from the advisor, and proof of A1 (inclusive) or higher on the Chinese Language Proficiency Test, or proof of having taken an in-house Chinese language course with a score at least 70 or higher in the previous courses (at least 2 credits per semester or 60 hours in a year, and no duplication of equivalent courses) .
 - iii. For students registered after the Spring Semester of 2024: Application form, academic transcripts, research achievements, recommendation letter from an advisor, and proof of Mandarin proficiency (A1 basic level certificate for advancement from first to second year, A2 intermediate level certificate for advancement from second to third year).
 3. Applicants can't be granted the scholarship if they meet the following conditions.

- i. Applicants who applied to YunTech through the project from Ministry of Education of R.O.C.
- ii. Applicants already received scholarships from Taiwan government institutions, or awards issued by YunTech entities.
- iii. Applicants can't apply for the scholarship if they are double registered students in Taiwan.
- iv. Applicants can't apply for the scholarship if they are full-time workers and receive monthly salary in Taiwan. But this condition doesn't apply to applicants who get financial aid by assisting school affairs.
- v. Applicants who have reached the maximum duration for any University scholarship during their current degree program, except for fresh graduates applying for the next academic degree.
- vi. Applicants who previously studied the same degree level in Taiwan.

III. Types of YunTech scholarships:

1. Fully funded Stipend: full tuition waiver plus monthly stipend 12,000~15,000 NTD for PhD students and 8000~10,000 NTD for Master students.
2. Partially funded Stipend: full tuition waiver plus monthly stipend 6000~ 8,000 NTD for PhD and 4,000~6,000 NTD for Master students.
3. Tuition waivers: waiver for full tuition, waiver for half tuition, and waiver for a quarter of the tuition.

These YunTech scholarships will be awarded to candidates who exhibit the highest standards of academic excellence, and may be slightly different in a range subject to the university annual budget allocation. The YunTech scholarship will be mainly allocated on the basis of intellectual excellence. For freshmen, your application is based on graduation GPA and the rankings of your graduate institution; For incumbent students, the application is based on the performance of previous academic year (GPA and the percentage of ranking in class), the numbers of published papers, the projects approved and sponsorship by your advisor, the conduct scores, and your status in YunTech successive study program.

IV. The duration of the scholarship is one year, and the applicants must re-apply annually. The maximum years of applying and receiving scholarship for each degree period are as the following.

1. Undergraduate students: 4 years, and 2 years for dual degree students
2. Master students: 2 years, and 1 year for dual degree students
3. PhD students: 3 years, and 2 years for dual degree students
4. Undergraduate and master students who direct pursue PhD Degree: 4 years

V. The number of the scholarship awarded for a given year depends on the amount of YunTech funding available that year.

VI. Verification method

1. Incoming international students: Attach the required documents listed at point II (application requirements). The process will be verified by the Department and OIA, and reviewed by the International Affairs Review Committee.
2. Current students: Attach the required documents listed at point II (application requirements). The process will be verified and recommended by the Department and the College, and reviewed by the International Affairs Review Committee.

VII. Grant & revoke

1. If applicants meet any of the following matters, the qualification of the scholarship will be revoked.
 - i. Applicants didn't get the recommendation from the Department or the applications didn't meet the standards of OIA.
 - ii. Suspension or withdrawal.
 - iii. Applicants haven't taken a leave of absence from school or dropped out of school, yet literally suspend the studying.
 - iv. Applicants didn't finish registering in the current semester.
 - v. Leaving Taiwan for more than one month. But it does not include the students recommended by our school to exchange with sister schools abroad.
 - vi. If the learning situation is not good, that is, if the score of a subject is less than 71, it will be reported to the International Affairs Review Committee to consider whether it will be suspended.
 - vii. Applicants violated the laws of the R.O.C.
 - viii. Applicants who got one minor demerit by YunTech.
2. After the reason for the above suspension is eliminated, the recipient can resume the scholarship upon approval of superiors in the period of the award. The original award cannot be extended.

VIII. Applicants should declare all the required documents are valid, otherwise YunTech has the authority to cancel the application, and all previously awarded amounts must be returned to YunTech.

IX. These Guidelines have been approved by Administrative Assembly. They were put into effect after approval by the university president. Later amendments will follow the same procedure.